

Council and Assembly, and which set forth the conditions they consider it desirable to advance.

These documents shall be furnished at once for the information of Parliament, and I hope that before the close of the Session I may be in a position to submit the details of a provisional arrangement for your consideration.

It will be a sensible pleasure to me, as well as a subject of general congratulation, if at some early day the fine Colony of Newfoundland, unrivalled as the nursery of hardy seamen, and inexhaustible in its wealth of Fisheries, becomes part of the Dominion.

In accordance with the suggestion of Her Majesty's Government, an earnest attempt has been made to allay the discontent unhappily existing in Nova Scotia. The papers connected with this subject will be submitted for your favorable consideration.

In continuance of the course commenced last session, Bills will be presented to you for the assimilation of the Criminal Laws existing in the several Provinces. No greater boon can be conferred on a Country than a well defined code of Criminal Law of general application and easy ascertainment.

Among other measures, Bills will be presented to you for the establishment of uniform and amended laws respecting Parliamentary Elections, Bankruptcy and Insolvency, and Patents of Invention and Discovery.

Gentlemen of the House of Commons,—

The Estimates for the Expenditure of the coming Financial Year will be submitted to you. They have been framed with every economy compatible with the efficiency of the Public Service. I have also desired that the Financial Accounts of the past year shall be laid before you.

Honorable gentlemen of the Senate, and

Gentlemen of the House of Commons,—

The Charters of several Banks are drawing to a close, and the important subjects of Banking and Currency will be brought under your notice.

In considering these questions, which so deeply affect, not only the important interests of Commerce, but the daily transactions of life, I feel assured that you will endeavour to adopt such principles as, in their application, may ensure the greatest measure of safety to the Public, without curtailing the facilities requisite for the encouragement and extension of Trade.

96068—14

conditions qui leur paraît désirable de proposer.

Ces pièces vont être fournies immédiatement pour l'information du Parlement, et j'espère qu'avant la clôture de la session je serai en état de soumettre à votre considération les détails d'un arrangement provisoire.

Ce sera un sensible plaisir pour moi, aussi bien qu'un sujet de félicitation générale, si à un jour prochain la belle Colonie de Terre-Neuve, qui n'a pas d'égale comme pépinière d'intrépides marins, et dont les riches pêcheries sont inépuisables, vient à former partie du Dominion.

A la suggestion du Gouvernement de Sa Majesté, il a été fait une tentative sincère pour apaiser le mécontentement qui règne malheureusement à la Nouvelle-Écosse. Les papiers se rapportant à ce sujet seront soumis à votre considération favorable.

Comme suite de ce qui a été commencé dans la dernière session, il vous sera présenté des Bills pour l'assimilation des lois criminelles existant dans les diverses provinces. Il ne peut être conféré à un pays un plus grand bien qu'un code de lois criminelles bien défini, d'une application générale et d'une étude facile.

Entre autres mesures, il vous sera présenté des Bills pour l'établissement de lois uniformes et amendées touchant les élections parlementaires, la banqueroute et l'insolvabilité et les brevets d'invention et de découverte.

Messieurs de la Chambre des Communes,

Le Budget des dépenses de l'année fiscale qui approche vous sera soumis. Il a été préparé avec toute l'économie compatible avec l'efficacité du service public. J'ai aussi donné instruction de mettre devant vous les Comptes publics pour l'année dernière.

Honorables Messieurs du Sénat et

Messieurs de la Chambre des Communes,

Les chartes de plusieurs banques vont bientôt expirer, et les sujets importants des banques et du cours monétaire seront soumis à votre attention.

Dans la considération de ces questions, qui affectent si profondément non seulement les importants intérêts du commerce, mais les transactions de chaque jour, j'ai l'assurance que vous vous efforcerez d'adopter les principes qui, dans leur application, garantiront la plus grande mesure de sûreté au public, sans diminuer les facilités requises pour l'encouragement et l'expansion du commerce.